個人數位助理PDA在小學教育的應用評估
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中文摘要：

本研究的目的在探究國小學童應用PDA Phone及其內建軟體進行行動學習的可能性。計有21位就讀於南台灣一國小六年級的學生，包括男生12位，女生9位參與本研究。學生計參與5次學習活動，歷時15週。經4次半結構性問卷調查、2次無結構性個別訪談及2次半結構性個別訪談發現，學生能很容易地使用PDA Phone進行各項學習活動；學生喜歡且常使用上網、音樂、遊戲、照相、及電話等5項功能；且PDA Phone可應用於學校的各個學習領域中。本研究也探討學生在運用PDA Phone上的問題。
Abstract:

This research investigated the probabilities for elementary school students to incorporate PDA Phone and its built-in software in mobile learning. The participants were 21 6th graders in southern Taiwan, including 12 boys and 9 girls. The students took part in 5 experimental learning activities within 15 weeks. Through 4 semi-structured questionnaires, 2 unstructured individual interviews and 2 semi-structured individual interviews, it was found that students can easily use PDA Phone in learning activities. And, students like and often employ 5 functions: internet, music, game, photo and phone. This research also probed into the problems when students make use of PDA Phone. 

